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Čo sa nezmestilo do posledného čísla? 

 

No predsa naše úspechy 

v školskom roku 2021/2022! 

Nestihli sme ich všetky  zverejniť 

v minulom roku, a tak vám to 

NAJ prinášame teraz! 

 

Naši najúspešnejší žiaci 

v okresných kolách predmetových 

olympiád, ocenení aj v rámci 

okresu: 

 

OKRESNÉ KOLO 

MATEMATICKEJ 

OLYMPIÁDY 

1. miesto vo svojej kategórii:  

Emília Kothajová, Matúš Híreš 

3. miesto vo svojej kategórii:  

Šimon Majdán, Michal Rötling 

 

OKRESNÉ KOLO OLYMPIÁDY 

V SLOVENSKOM JAZYKU 

3. miesto vo svojej kategórii:  

Nella Bea Kňazovičová 

 

OKRESNÉ KOLO 

OLYMPIÁDY 

V ANGLICKOM JAZYKU 

2. miesto vo svojej kategórii: Gabriela Viktória Dujsíková 

 

OKRESNÉ KOLO BIOLOGICKEJ 

OLYMPIÁDY 

1. miesto vo svojej kategórii:  

Martina Lakatošová 

 

 

Okrem toho sa nám darilo aj v tvorivých 

súťažiach. 

 

PÍŠEM, PÍŠEŠ, PÍŠEME 2022  
(súťaž vo vlastnej tvorbe) 

2. miesto vo svojej kategórii: Paulína Fraitová 

 

PRO SLAVIS 2020 – 2021 (súťaž školských časopisov) 

4.  miesto – náš školský časopis ÚSMEV 

 

Na všetky naše úspechy sme hrdí a tešíme sa z nich. Veríme, že aj tento školský rok bude pre nás 

aspoň taký úspešný ako ten minulý. 

redakcia 
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GRAMOTNOSŤ 

JE ZÁKLAD 

 

Medzinárodný deň gramotnosti si svet 

každoročne pripomína 8. septembra. 

Oslavuje sa na základe rozhodnutia 

Organizácie spojených národov pre 

výchovu, vedu a kultúru UNESCO od roku 

1966. Podnetom na zavedenie sviatku bol 

prvý svetový kongres o boji proti analfabetizmu, ktorý sa konal v roku 1965 v Teheráne. Gramotnosť vo všeobecnosti 

znamená schopnosť čítať, písať a počítať. Nie je však samozrejmosťou v každom štáte sveta. Preto je správne 

pripomínať si, aké dôležité je chodiť do školy a učiť sa.  U nás na Slovensku problém negramotnosti rieši povinná 

školská dochádzka. 

 8.septembra si pani učiteľky pripravili pre všetky triedy zaujímavé aktivity 

zamerané na zvyšovanie 

gramotnosti. V 7. A sme mali 

špeciálne hodiny. Prvou 

vyučovacou hodinou bola výtvarná 

výchova, na ktorej sme sa venovali 

zaraďovaniu farieb medzi základné 

a zmiešané. Na hodinu angličtiny 

si pani učiteľka prichystala 

zábavné pexeso, ktoré obsahovalo 

štáty a pozdravy v ich jazyku. Na hodine literatúry sme sa učili o 

význame slova piktogram - grafický znak, znázorňujúci informáciu 

obrazom. Hádali sme, čo znamenajú jednotlivé piktogramy. S niektorými z nich sa stretávame pravidelne pri rôznych 

označeniach, iné boli pre nás ešte nové, neznáme. Veľmi zaujímavé to bolo na hodine matematiky, kde nám triedna 

pani učiteľka vysvetľovala finančnú gramotnosť. Ukázala nám, 

kde sa nachádzajú základné údaje pokladničného bloku a čo 

znamenajú. Posledná vyučovacia hodina bola biológia. Na nej 

nám pani 

učiteľka 

rozdala 

materiály, 

kde sme 

určovali, čo 

je pravda 

a čo je 

hoax 

o našej planéte. Vysvetlili sme si aj to, že hoax je anglické 

slovo, ktoré znamená klamstvo, ktorého cieľom je žartovať  so 

zlými úmyslami alebo prinútiť niekoho veriť niečomu.  

 Na Deň gramotnosti sme sa určite niečo nové a potrebné naučili a ešte sme sa aj zabavili.  

Ivana Fukasová, 7. ročník 
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ORAVSKÝ HRAD A SOKOLIARI 

Jedného dňa nám pani učiteľka povedala, že pôjdeme na exkurziu na 
Oravský hrad. Všetci sme sa veľmi potešili, že sa po kovidovom období 
zase niekam ide.  11. októbra 2022 sme sa piataci a šiestaci stretli ráno 
pred školou a autobus nás zaviezol na Oravu. Cesta trvala cca 2 hodiny. 

 
SAMKO, 6. B: 
Po príchode do Oravského Podzámku sa nad 
nami pýšil obrovský hrad posadený na vysokej 
skale. Vyšliapali sme strmý kopec a ocitli sme 
sa pred vchodom do hradu z 13. storočia. O 
chvíľu prišla naša pani sprievodkyňa, ktorá nás 
sprevádzala po celom  hrade. Po vstupe na 
nádvorie sme zbadali staré koče, ktoré kedysi 
slúžili na pohreby, ale aj ako koče pre panstvo. 
Prešli sme hradným tunelom a ocitli sme sa na 
hlavnom nádvorí. Ako prvé sme si pozreli 

budovu, ktorá kedysi slúžila ako fara, a vypočuli sme si zaujímavosti 
z histórie hradu. Po schodoch sme vyšli do miestností, kde bol hodinový 
stroj, delá a rôzne zbrane, odtiaľ sme sa ďalej presúvali do poľovníckych 
miestností, mučiarne, navštívili sme aj miestnosť s exponátmi vecí 
nájdenými v hrade a jeho okolí. Celkom hore sme si pozreli exponáty, ktoré prezrádzali, aké rozprávky 
a filmy sa na hrade natáčali. Nechýbal ani povestný gróf Dracula. Celkovo sme na hrade prešli 678 
schodov. 

 V rámci exkurzie sme v Oravskom Podzámku 
navštívili aj sokoliarov. Tí nám ukázali rôzne dravce a 
povedali nám o nich veľa zaujímavostí. Predviedli nám 
tesné prelety ponad nás, dali nám možnosť vyskúšať si 
privolanie  dravca na ruku. Dozvedeli sme sa napríklad 
aj to, že dravce vidia 10x lepšie ako človek a počujú 8x 
lepšie ako človek. Záver predstavenia  spočíval v 
dobrovoľnej skúške odvahy – dobrovoľníci z našich 
radov si ľahli na trávu a orol na povel sokoliara 

preletel tesne ponad nich. Bol to parádny zážitok.  V areáli sokoliarov sa 
nachádzala aj stredoveká dedina. Pán sokoliar nám v nej ukázal staré domy 

a spôsob života ľudí v období Veľkej Moravy. Najviac ma zaujala kováreň a výroba keramiky.  
 
DIDA, 6. B: 

 Keď sme vystúpili z autobusu, uvideli sme  
prekrásny Oravský hrad. Hradom nás     sprevádzala 
sprievodkyňa Katka. Pútavo nás previedla miestnosťami 
a porozprávala veľa zaujímavostí o histórii hradu. Po 
zdolaní niekoľkých stoviek schodov nás okúzlil 
zaslúžený výhľad z najvyššej veže. Hrad je známy aj tým, 
že sa tu nakrúcalo niekoľko rozprávok (napr. Sokoliar 
Tomáš, Láska na vlásku, Kráľ Drozdia brada...).Po 
prehliadke hradu sme sa presunuli na vystúpenie 
sokoliarov. Niektorí odvážlivci si vyskúšali prelet sokola 

ponad nich. Bol to super zážitok. Výlet na Oravu sa nám veľmi páčil a tešíme sa na ďalší.  
Diana Štelclová a Samuel Zderka, 6. ročník 
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HALLOWEEN (nielen) v  8. B 

Tento rok sme si v našej škole pripomenuli Halloween 

27. októbra a naozaj žiadna trieda si príležitosť 

„zahviezdiť“ nenechala ujsť! Ako sme tento sviatok 

oslavovali v našej triede?  

 

Týždeň dopredu 

sme začali s 

výzdobou, kde sme 

svoju kreativitu 

ukázali nielen my, deti, ale aj naša p. uč. 

triedna, ktorá nám triedu krásne spestrila 

parádnym pavúkom.  Na výzdobe sme si 

naozaj dali záležať do posledného detailu. 

Veď bola vyhlásená súťaž o tú najkrajšiu! 

Samotný deň sme všetci zobrali ako 

zábavu, a preto bolo hneď zrána vidieť 

prichádzať do školy rôzne kostýmy. 

V našej triede ste mohli nájsť masky od kostier cez duchov až po upírov. Jednoducho z každého 

niečo. Väčšina učiteľov nám dala na deň oddych a užívali si s nami tajomnú atmosféru 

Halloweenu, 

ktorú sme sa 

snažili 

udržiavať až 

do konca dňa 

aj tým, že sme 

si do pozadia 

pustili film 

Koralína a svet 

za tajnými 

dverami. Bol 

to veľmi 

zábavný deň, na ktorý budeme ešte dlho spomínať.  

Nakoniec nám p. uč. triedna napísala, že sme zo 

súťaže, ktorú vyhlásil školský parlament, vyšli ako 

víťazi, aj za výzdobu, aj počet kostýmov, z čoho sme 

sa všetci potešili a po prázdninách sme v škole dostali 

sladkú odmenu. Po sladkostiach, ktoré sme vyhrali, 

nebolo po chvíli ani chýru, ani slychu. Tešíme sa na 

Halloween zase o rok. Lebo zábava, to je naše. 

 

Lillian Zemanová, 8. ročník 
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EKO echo 

envirokrúžku 
 

Enviromentálny krúžok je veľmi zaujímavý. Vedie ho 

pani učiteľka Lesana Kmeťová, ktorá k nám prišla len 

tento školský rok. Je mladá, tvorivá, zanietená a  vždy 

nám na krúžku vymyslí zaujímavý program.  

Naša enviromentálna činnosť začala v mesiaci október 

tým, že sme vytvorili menovky s názvami stromov 

a kríkov v areáli školy, aby mohli mladší žiaci spoznávať 

dreviny v našom okolí. Pokračovali sme skonštruovaním 

a vyzdobením skrýše pre zimných spáčov. Vystlali sme 

ju senom a lístím a zaniesli sme toto „zimné sídlo“ von, 

aby naši návštevníci mali kde prezimovať. Naším 

najväčším projektom ale bola vianočná čajovňa v rámci 

Adventnej benefičnej cukrárne (nájdeš tiež v tomto 

čísle), kde sme čapovali čaje z byliniek, ktoré sme 

natrhali. Tí, ktorí náš stánok s čajmi navštívili, mali 

taktiež možnosť napísať na nástenku svoje nápady 

a postrehy k téme šetrenie energie. Rok 2022 sme 

zakončili kŕmením vtákov na školskom pozemku. 

V novom roku plánujeme ďalšie aktivity a tešíme sa, čo 

nové a kreatívne zase pani učiteľka vymyslí. 

Tamara Partlová, 8. ročník 

 

DEVIATACKE 

POTULKY 

PO BURZÁCH 

STREDNÝCH ŠKÔL 

 

VRÚTKY 

 V septembri sme sa obidve deviate triedy vybrali vlakom na výlet do Vrútok. Nie iba tak, ale kvôli 

hľadaniu inšpirácie pre ďalšie štúdium na strednej škole. Navštívili sme burzu stredných škôl zameraných 

na štúdium dopravy. Cesta bola pohodlná a od stanice ku škole, kde sa burza konala, to bol len kúsok. 

Keď sme dorazili na miesto, už sa to tam hmýrilo množstvom detí. Postupne sme sa poskupinkovali a 

pustili sa do prehliadky burzy. Každá škola mala svoj vlastný stánok a žiakov, ktorí nás oboznamovali s ich 

školou. Nechýbali školy s odborom rušňovodič, elektrotechnik, opravár železničnej dopravy, pracovník 

na pošte či odbor dopravná akadémia. Všetci zástupcovia škôl boli k nám veľmi milí, zhovorčiví a s 

úsmevom nám odpovedali na každú našu zvedavú otázku. Okrem toho, že sme získali dôležité 

informácie o stredných školách, sme si užili aj zaujímavé atrakcie, napríklad dlhý vlak, v ktorom sme sa 

mohli voľne pohybovať a vyskúšať si sadnúť si na miesto rušňovodiča. Testovali sme aj simulátor nárazu, 

vyskúšali sme si aj poskytovanie prvej pomoci na umelých postavách, resuscitáciu i záchranu človeka  
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pred zadusením. Čakali na nás aj iné zaujímavé veci, napr.  chemické pokusy, 

opilecké okuliare či stánky s rôznymi úlohami a kvízmi. Tie sme usilovne 

riešili a pokiaľ aj úspešne, čakala nás odmena v podobe sladkostí, písacích 

potrieb či slúchadiel. V jednom stánku sme sa mohli odfotografovať a rovno 

nám tú našu fotku aj vytlačili. Nezabudli sme sa pristaviť ani pri stole s 

občerstvením, kde nám boli ponúknuté pukance a Kofola. Na burze bola milá 

atmosféra. Nás síce veľmi nezaujíma štúdium dopravy, ale výstava určite 

niektorých inšpirovala k výberu svojho budúceho povolania. A všetci spolu 

sme si užili pekný výlet s novými zážitkami. 

 

TRENČÍN 

 7. októbra sme znovu boli na výstave, ale tentokrát v 

Trenčíne. Odchádzali sme 

ráno o pol ôsmej autobusom 

a približne o hodinu sme 

vystúpili v Trenčíne na 

výstave Stredoškolák. V 

jednej veľkej hale sa 

prezentovali všelijakí 

zamestnávatelia, ktorí hľadali 

nových zamestnancov. Boli 

tam firmy nám neznáme, ale narazili sme napríklad aj na taký Lidl či 

McDonald. Títo zamestnávatelia nás ešte nejak extra nezaujímali, 

keďže sme na zamestnanie aj brigády ešte mladí. Prišli sme kvôli 

stredným školám, ktoré sa nachádzali v druhej hale a hneď na dvoch 

poschodiach, čiže toho bolo dosť. Naša skupinka sa zastavila pri 

stánku takmer každej školy, poprezerali sme si, čo ukazovala a čo 

ponúkala. Svoje možnosti štúdia tu prezentovalo mnoho stredných 

škôl z celého Trenčianskeho kraja. Školy v porovnaní s burzou vo 

Vrútkach väčšinou prezentovali učitelia, ktorí nám ukázali, aké 

odbory ponúkajú, a priblížili nám ich školský život. Boli tu všetky typy 

škôl. Klasické stredné,  gymnáziá aj 

konzervatóriá,  a aj školy s 

duálnym vzdelávaním. Narazili sme 

aj na prezentáciu handlovskej 

strednej školy a stretli sme aj 

žiakov zo škôl v Prievidzi. Tu nás už 

školy zaujali viac a vedeli by sme si z nich vybrať.  

Obe výstavy sa nám páčili a určite sú dobrým štartom pri voľbe 

strednej školy. Ponúkali množstvo možností a informácií, ktoré  

deviataka môžu nasmerovať správnym smerom.  

Nina Novotná a Monika Smoreková, 9. ročník 
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O2 Športová akadémia Mateja Tótha bude opäť u nás!   

Pred dvomi rokmi sa našej škole podarilo vyhrať 
v hlasovacej súťaži O2 športovú akadémiu 
Mateja Tótha (ŠAMT). Išlo o celoročný pohybový 
program pre deti z prvého stupňa pod vedením 
vyškolených trénerov. Naši malí spolužiaci si ho 
užili naplno, preto sme sa rozhodli, že sa do 
súťaže opäť zapojíme a skúsime pre našich 
malkáčov „vyhlasovať“ repete.  

 

 

Hlasovanie sa spustilo niekedy koncom októbra a jeho 
propagáciu si na starosť zobrala pani učiteľka 
Štupáková. Stále nám hlasovanie pripomínala 
a podporovala nás,  aby sme vydržali do konca. Každý 
deň na začiatku spoločnej hodiny sme mali pár minút 
čas, aby sme zahlasovali za našu školu. Ukázala nám aj 
rôzne finty, napríklad, ako poslať dva hlasy naraz, 
hlasovať bez  zaslaného kódu alebo aj za niekoho 
iného. Každý deň obiehala jednotlivé triedy 
a pripomínala žiakom hlasovanie. Cez víkend a voľné 
dni posielala výzvy na hlasovanie cez Edupage a denne 
pridávala pripomienku aj na školské účty na 
Instagrame či Facebooku. Tam neskôr, konkrétne 
týždeň pred ukončením hlasovania, vyhlásila tipovaciu 
súťaž, kde sme si mohli tipnúť, koľko hlasov bude mať 
naša škola na konci súťaže, a ten, kto bude najbližšie, 
vyhrá prekvapenie. Tipov bolo veľa, ale ani jeden 
úplne presný. Najbližšie sa ku konečnému počtu 8404 
hlasov so svojím tipom priblížila moja spolužiačka 
Maťa Tóthová (zhoda mena s menom športovca 
v názve akadémie je čisto náhodná  ). Nakoniec sme 
s podporou našej pani učiteľky Športovú akadémiu 
Mateja Tótha po druhýkrát vyhrali. A tak sa naši 
najmenší môžu opäť tešiť na parádny pohybový 
program. 

Nina Novotná, 9. Ročník 

 

Ako som vyhrala  
tipovaciu súťaž  ŠAMT 

 

V stredu 23. novembra 

2022 sa na našich 

školských sociálnych 

sieťach spustila tipovacia 

súťaž. Vymyslela ju pani 

učiteľka Štupáková v rámci 

hlasovania za Športovú 

akadémiu Mateja Tótha a išlo v nej o najpresnejší tip 

na konečný stav hlasovania. Zapojiť sa mohol každý, a 

to veľmi jednoducho. Stačilo do komentára pod 

príspevok na Instagrame alebo Facebooku napísať svoj 

tip do 25. novembra. Tak som sa zapojila. Za 3 dni, 

kedy sme mohli tipovať, som svoj tip menila asi trikrát, 

môj posledný tip 8427 hlasov som aktualizovala ešte 

pár hodín pred ukončením tipovania. A potom som 

dlhých 6 dní čakala na ukončenie hlasovania (30. 

novembra) a sledovala, ako sa menia počty hlasov 

a ktorý tip je práve najbližšie.  Do poslednej chvíle to 

vyzeralo, že vyhrá niekto iný, no nakoniec sa to 

podarilo. Vyhrala som! „Sekla“ som sa síce len o 23 

hlasov, ale moje víťazstvo bolo veľmi tesné, pretože 

moja „súperka“ sa sekla len o 24 hlasov. Keby tesne 

pred polnocou, kedy končilo hlasovanie, ešte niekto 

nezahlasoval, vyhrala by ona. 

Svoju výhru som si prevzala 9. decembra, a prišla mi ju 

odovzdať pani riaditeľka. Od školy som dostala 

vrecúško plné zaujímavých vecí a keďže moja 

“súperka“ a spolužiačka zároveň prehrala len o jeden 

hlas, symbolicky som sa s ňou  podelila. Okrem výhry 

od školy mi však prišlo ešte jedno prekvapenie. Pani  

učiteľka Lachová napísala 

Matejovi Tóthovi o veselej 

zhode môjho mena s jeho 

menom. Ten neváhal 

a poslal mi knihu o  svojich 

životných víťazstvách 

a prehrách aj 

s venovaním. Som za ňu  

veľmi vďačná. 

 

Maťa Tóthová, 9. ročník 
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NAŠA PRVÁ 

ADVENTNÁ 

BENEFIČNÁ 

CUKRÁREŇ 
 

Niekoľko rokov naša škola pred 

Vianocami pripravovala 

kultúrny program pre rodičov 

a priateľov školy s názvom 

Vianočná akadémia. Tento rok 

ju však vystriedalo niečo nové. 

Od našich učiteľov prišla nová 

myšlienka a vianočnú akadémiu nahradila ADVENTNÁ BENEFIČNÁ CUKRÁREŇ, podujatie 

pripravené školou i rodičmi a otvorené pre všetkých Handlovčanov.  

 

Cieľ bol jasný:  

1. vytvoriť najväčšiu cukráreň v meste,  

2. predávať domáce koláčiky napečené rodičmi žiakov 

alebo priateľmi školy,  

3. výnos z predaja venovať handlovským deťom s ťažším 

osudom.  

 

Na Luciu, 13.decembra 2022, sa naša 

školská telocvičňa od rána menila na 

nepoznanie.  Učitelia a žiaci robili 

výzdobu, nosili nábytok a prestierali 

stoly pre hostí. Chystali si svoje triedne 

sladké stánky, kde mali deti predávať 

sladké a slané dobroty. Pred 

telocvičňou sa varila a rozvoniavala 

“riaditeľská kapustnica“.  

Rodičov a priateľov školy sme 

privítali o 14:30. O 15:00 sa im 

prihovorila pani riaditeľka a 

slávnostne otvorila našu prvú 

Adventnú benefičnú cukráreň. Žiaci 

našej školy si spolu s pani učiteľkami 

pripravili aj krátky kultúrny program.   



 

SPRÁVIČKY zo školičky                                                   Úsmev č.1/10 

 

Pred telocvičňou si návštevníci mohli 

zakúpiť kvalitnú kapustnicu, pred 

vstupom do telocvične ich príjemne 

privítal živý betlehem a deti z ŠKD, 

ktoré podľa starých lucijských zvykov 

hádzali návštevníkom halieriky do 

čižmičiek. Nechýbal uvítací vianočný 

punč a medovník. Na začiatku 

telocvične bol minitrh ručne 

vyrábaných výrobkov a detský kútik 

pre najmenších návštevníkov, ktorým 

sa o program starali naše pani 

asistentky a vychovávateľky. Zvyšok 

telocvične tvorilo 20 triednych „sladkých“ stánkov, kútik s nápojmi a priestor na sedenie pre hostí. 

Všetky predávané dobroty napiekli rodičia žiakov a priatelia školy bez nároku na odmenu. Stoly boli 

zaplnené rôznymi dobrotami a vôňa kapustnice sa šírila celým okolím školy. 

 Telocvičňa sa veľmi rýchlo zaplnila ľuďmi, ktorí si za dobrovoľný príspevok mohli zakúpiť slané 

i sladké dobroty, drobnosti na minitrhu či horúce nápoje na zahriatie. Stretli sa rodiny, priatelia, prehodili 

pár slov, a tak aspoň nachvíľu spomalili. Úsmev a dobrá nálada, pohoda pri kávičke či koláčiku naplnili 

priestory telocvične. 

 

 DIDA (6. B) 

Vytvoriť najväčšiu cukráreň v meste s vlastnoručne upečenými 

koláčikmi bola výzva, ktorá si vyžadovala pomoc rodičov i žiakov. 

Sama som sa k nej rozhodla pridať a spolu s maminou sme upiekli 

malinový cheescake a tiramisu a vyrobili sme niekoľko vianočných 

svietnikov na minitrh. V škole sme so spolužiakmi pomáhali pani 

učiteľke s výzdobou nášho stánku a celkovou prípravou, aby bolo 

všetko dokonalé. A samozrejme aj s predajom koláčikov v našom 

triednom stánku, ktorý dostal názov „Oblíž prst“. 

 

IVKA (7. A) 

 Aj ja som sa so svojou kamarátkou zapojila do príprav cukrárne. Vyrobili sme  lotusové guličky, ktoré 

neboli ťažké na prípravu, ale na čas. Mamina oslovila našu kamarátku a výbornú cukrárku, ktorá 

nám upiekla medové srdiečka a ježkov, za čo jej veľmi pekne ďakujeme. Náš triedny stánok sme si 

vyzdobili medovníkovými obláčikmi a dostal názov „Sladké nebo“. Vianočnej atmosfére som 

prispôsobila aj môj kostým – koláčiky som v stánku predávala 

ako pani Santa Clausová. S predajom mi pomáhali chlapci a 

boli sme dobrý tím. Každý mal zadelenú prácu. Vratko 

a Tomáš mali na starosti peniaze, ja a Tobias sme ponúkali 

sladké a slané dobroty, ktoré napiekli aj iní rodičia mojich 

spolužiakov. Mamina spolužiaka Davida obohatila náš stánok 

bezlepkovými laskonkami. Z dobrovoľných príspevkov náš 

stánok zarobil 105 eur. Celú našu triedu veľmi potešilo, že 

sme sa mohli do tej krásnej akcie zapojiť. Do budúcna dúfam, 

že sa táto akcia zopakuje a vytvorí si svoju tradíciu. 

 A ešte niečo. Riaditeľská kapustnica musela byť 

naozaj super, lebo sa vypredala ako prvá. A mne sa, samozrejme, neušla. 



 

SPRÁVIČKY zo školičky                                                   Úsmev č.1/11 

 

Pridať sa k dobrej myšlienke 

mohol každý. Či už zapojením sa 

do príprav, alebo jednoducho len 

tým, že prišiel a niečo si kúpil za 

symbolickú cenu. Spolu sa nám 

podarilo vytvoriť jedno nádherné 

popoludnie a pomôcť  zdravotne 

i sociálne znevýhodneným.  

 

Z dobrovoľných príspevkov Handlovčanov  

sa vyzbieralo celkovo   

2278,10 eur . 

 

 45 0eur sme odložili na školu v prírode 

pre troch našich žiakov zo sociálne 

slabších rodín. 

 2x po 664, 05 eur sme odovzdali jednej 

maminke a jednej babičke, ktoré sa 

starajú o deti so zdravotným 

znevýhodnením. 

 500 eur sme venovali usmievavej 3-

ročnej Dianke,  ktorá potrebuje veľa 

liečení a rehabilitácií, aby ju jej nôžky 

dokázali zaniesť tam, kam bude 

chcieť.                                                                                                                                        

 

 

Ďakujeme zo srdca všetkým, ktorí našu myšlienku benefičnej 

cukrárne akokoľvek podporili.   Veríme, že sa uvidíme zase 

o rok. A zase nás bude hriať pri srdiečku, že môžeme pomôcť 

ďalším deťom, ktoré to potrebujú. Niekedy na to stačí naozaj 

málo. Chutný koláčik.  

 

Diana Štelclová, 6. ročník,  Ivana Fukasová, 7. ročník 



 

ŠPORToviny                                                         Úsmev č.1/12 
 

Basketbalisti U 14 v CEYBL dvakrát bronzoví! 

Tento rok nás pán tréner 

okrem Slovenskej 

basketbalovej ligy 

prihlásil aj na CEYBL.  

CEYBL je Stredoeurópska 

basketbalová liga mládeže. 

My súťažíme v kategórii 

U14 (hráči do 14 rokov). 

Jednotlivé kolá ligy sa 

hrajú formou víkendových 

turnajov a konajú sa 

v rôznych mestách strednej Európy. Prvé kolo, na ktoré sme boli prihlásení, sa konalo 

v poľskom Wroclave a druhé kolo bolo v českom Nymburku.  

WROCLAW 

 Cesta trvala asi 8 hodín s prestávkami a na obed nás pán 

tréner zobral na obrovský burger. Keď sme prišli na miesto, hneď 

sme sa prezliekli a šli sme hrať prvý zápas. Podarilo sa nám 

v ňom poraziť tím z Nemecka o 17 bodov, a to nás super 

naštartovalo. Po zápase sme sa šli ubytovať. Ubytovanie sa 

nachádzalo v tom istom komplexe ako hala, takže sme na 

palubovku mohli ísť v papučkách. Izby boli dokonalé, nové, čisté. Nachádzalo sa v nich všetko 

potrebné, dokonca aj telka, a tak sme si večer pred spaním ešte pozreli tenis. Raňajky boli 

formou švédskych stolov. Taký luxus som ešte nezažil. Po raňajkách nás čakal ďalší náročný 

hrací deň. Pán tréner nám každý deň bral telefóny, ale malo to svoje účinky. Sústredili sme sa 

na zápasy a nič nás zbytočne nerozptyľovalo.  

 Na tomto turnaji bolo celkovo 6 tímov – 

my, tri tímy z Česka, 1 tím z Nemecka a domáci 

poľský tím. Najťažší bol pre nás posledný zápas 

v nedeľu proti tímu Litomyšl, kedy sme v prvom 

polčase prehrávali takmer o 30 bodov. Ale 

nechceli sme to vzdať. V druhom polčase sme sa 

začali viac sústrediť, hrali sme tímovo a vďaka 

koncentrácii sa nám podarilo otočiť skóre 

a zápas vyhrať. S víťazstvom prišla neopísateľná 

radosť! Lebo to znamenalo, že na nás čakali 

bronzové medaily. V naozaj ťažkej konkurencii sa nám teda na prvom Ceybl turnaji podarilo 

získať 3. miesto. Tešili sme sa z neho nielen my, ale aj rodičia a všetci naši fanúšikovia. Ako 

najproduktívnejší hráč bol ocenený Kristián Kúdela.  

 Keď sme prišli do Handlovej, rodičia si pre nás pripravili prekvapenie. Spievali, 

skandovali, bubnovali, tlieskali. Jednoducho robili „humbuk“ ako na tribúne. My sme však boli 

takí unavení a ospalí z dlhej cesty, že sme si tú radosť nedokázali už s nimi ani naplno 

vychutnať. Šťastní sme ale boli veľmi. 



 

ŠPORToviny                                                         Úsmev č.1/13 

 

A ako sa mi na veľkom turnaji hralo? 

Keďže som mladší a ešte nie veľmi skúsený, šiel som hlavne 

zbierať nové skúsenosti. Do každého zápasu som nastupoval 

so zodpovednosťou a trochu aj s nervozitou. No po 1. odohratej 

minúte tréma opadla a bojoval som najlepšie, ako som vedel. 

Mojou úlohou na ihrisku bolo agresívne brániť, bežať do 

rýchleho protiútoku a doskakovať. Keď som nebol na ihrisku, 

spolu s ostatnými nehrajúcimi sme našich spoluhráčov 

povzbudzovali a tvorili sme  spolu jeden tím. Do ďalšieho turnaja 

som si predsavzal zlepšiť svoj výkon, makať a nechať na ihrisku 

aj dušu. 

Vratko Štupák, 7. ročník 

NYMBURK 
 

 Na konci novembra 2022 nás čakalo 

ďalšie kolo Ceybl v českom meste Nymburk. 

S bilanciou tri výhry a dve prehry sme sa opäť 

umiestnili na 3. mieste.  Do All Stars sa dostal 

Vladimír Palatický. 

 Úvodný zápas proti Nemecku sme  

vyhrali. Aj keď sme mali za sebou skoré 

ranné vstávanie, dlhú cestu a už jeden  

odohratý zápas, dokázali sme v druhom 

zápase poraziť aj český tím Jížní Supi! Bol to najlepší vstup do turnaja, aký 

sme si mohli želať.  

 V treťom zápase sme ukázali bojovnosť a pripísali si najcennejšie 

víťazstvo proti veľkému favoritovi súťaže BA Nymburk. Po obrovskej dráme sme porazili tento 

domáci tím na vlastnej palubovke o jeden jediný bod. 

 Štvrtý zápas proti 

tímu z Českých Budejovic 

bol pre nás najhorším 

zápasom turnaja, chýbala 

nám disciplína a potrebná 

energia. Pán tréner 

Beránek z nás naozaj 

nemohol mať radosť. 

Posledný zápas proti tímu 

z Poľska sme už taktiež 

nedotiahli do víťazného 

konca, prehrali sme o 

sedem bodov. 

 Päť zápasov počas troch dní nás stalo veľa síl, odhodlania a prekonávania samých seba. 

Odohrali sme zápasy proti basketbalovým akadémiám a výberom. Tešilo nás, že my, 

basketbalisti z malého mesta, sme sa v konkurencii opäť nestratili a pripísali sme si dôležité 

body do ligovej tabuľky. 

 Posledné kolo Ceybl odohráme doma v Handlovej v polovici februára 2023. Držte nám 

palce! 

Kristián Kúdela, 8. ročník



 

ŠPORToviny                                                         Úsmev č.1/14 

POZÝVAME VÁS  

NA BASKETBALOVÝ TURNAJ CEYBL! 



 

Keď nás kopne múza                                               Úsmev č.1/15 

 

Múzovanie pod lavicou 
 

Keď som sa ráno zobudila, jediné, čo som videla, bola 

tma. Pod sebou som cítila tvrdosť dlážky, na ktorej som ležala. 

Divné, pretože večer som si ešte líhala do svojej postele. Možno 

som len v noci spadla z postele a nezaregistrovala to, pomyslela 

som si. 

Postavila som sa, aby som zasvietila svetlo, keď 

vtom...zapálilo sa samo. Z náhleho osvetlenia som musela 

zažmurkať očami. Po neveľkej chvíli som si na svetlo zvykla 

a mohla som sa porozhliadnuť po miestnosti. Sotva osvecovalo 

celú izbu, no aj tak som vďaka nemu zistila, že sa vo svojej izbe 

nenachádzam. Táto miestnosť bola malá. Na pravej strane sa nachádzal malý drevený stolík a vedľa neho 

drevená stolička, vyzerajúca, že svoje lepšie časy už má dávno za sebou. Na ľavej strane bol vypnutý 

monitor. V prednej časti sa nachádzali železné dvere, ktorých pevné zámky jasne naznačovali, že 

nepovolia otvoriť ich nikomu, kto od nich nemá kľúče. 

Chvíľu som len stála v miestnosti a uvažovala nad tým, kde to som alebo či sa mi to sníva. Po 

niekoľkých minútach som si všimla, ako sa monitor zapol a na obrazovke sa objavil obrázok vyzerajúci 

ako sova. Keď som pristúpila bližšie, aby som mohla obrázok lepšie preskúmať, ozval sa hlas. 

„Vítam ťa v miestnosti sovy. Tvojou úlohou bude vyriešiť tri hádanky, a tým nám dokázať, že si múdra 

ako sova. Na to, aby si sa dostala z tejto miestnosti, musíš odpovedať správne aspoň na dve hádanky. Ak 

sa ti to nepodarí... Ale to sa dozvieš potom. Veľa šťastia!“ 

Ticho. Pocítila som, ako vo mne začína víriť panika. Musíš zachovať chladnú hlavu, povedala som si 

v duchu a zhlboka som sa nadýchla. 

„Hádanka prvá,“ ozval sa hlas. „Patrí to tebe, ale používajú to všetci ostatní. Čo je to? Na odpoveď máš 

30 sekúnd.“ 

Prvá hádanka nebola taká ťažká. Odpoveď som vedela hneď.  

„Moje meno,“ odpovedala som s hrdosťou v hlase a nádejou, že sa odtiaľto možno dostanem. 

„Správne,“ bolo jediné, čo som počula predtým, než sa vypla obrazovka a nastalo ticho. 

Prešlo niekoľko hodín od chvíle, čo sa hlas naposledy ozval. Sedela som s hlavou opretou o stenu 

a rozmýšľala, či sa znovu ozve. 

„Druhá hádanka,“ náhle sa ozvalo.  „Čo môžeš držať vo svojej pravej ruke, ale nikdy v ľavej? Na 

odpoveď máš opäť 30 sekúnd.“ 

Zamyslela som sa nad odpoveďou, ale nič mi nevedelo napadnúť. 

„5, 4, 3,“  začalo odpočítavanie, „2, 1“. Nič. Ozval sa zvuk, ktorý pravdepodobne oznamoval koniec 

časového limitu. 

„Odpoveď je: svoju ľavú ruku,“ povedal hlas a znova ostalo ticho.  

Prešlo niekoľko ďalších hodín a hlas mi konečne položil poslednú otázku. 

„Mám mestá, ale nemám domy. Mám hory, ale nemám stromy. Mám vodu, ale nemám ryby. Čo som? 

A tento raz máš na odpoveď 15 sekúnd.“ 

Prvé sekundy mi nevedelo napadnúť riešenie, no v poslednej chvíli som vykríkla: „Mapa!“ 

„Správne,“ ozval sa hlas a dvere sa otvorili.  

Najprv som sa zdráhala, veď čo ak vonku stojí človek, ktorému patril hlas, ale nakoniec som sa rozhodla 

odísť.  

Vonku bola nádherná záhrada, plná kvetín a v strede bol rybník s takou čírou vodou, že bolo 

vidieť plávajúce ryby aj s kameňmi ležiacimi na dne. Bola som neskutočne rada, že som konečne po 

toľkých hodinách opäť voľná. Ale... bola som naozaj voľná? 

Natália Karcolová, 9. ročník 



 

 

REDAKTORKA KRESBIČKA                                        Úsmev č.1/16 
 

EKOPOSTER 2022 

Naši „kresliči“ pod vedením pani učiteľky Beáty Markovej  

sú od septembra zahrabaní v práci. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Výtvarných súťaží je vždy od začiatku roka neúrekom, preto využívajú každú voľnú chvíľu, 

aby zodpovedne pracovali a poslali práce do súťaží včas. Jednou z nich je aj celoslovenská 

súťaž EKOPOSTER, ktorá je určená pre kolektívy žiakov. Jej cieľom je podnecovať deti 

k tomu, aby mysleli viac ekologicky.  A naši „umelci“ nielen myslia, ale aj cítia ekologicky.  

A takto to vyzerá na výkrese. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

REDAKTORKA KRESBIČKA                                          Úsmev č.1/17

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

EKOPOSTER 2022 

 

 
 

EKOPOSTER 2022 
 

 

 
 

 
 

 

EKOPOSTER 2022 

 

 

 

 
 

                                 

                                EKOPOSTER 2022 



 

ÚSMEV 2   

 

 

V ĎALŠOM ČÍSLE NÁŠHO ŠKOLSKÉHO 

ČASOPISU ÚSMEV NÁJDETE: 

 rozhovor s novou pani učiteľkou biológie, 

 ako sa tvoril projekt Zosuv pôdy, 

 ako sme prežili Deň bez mobilu, 

 úspechy, súťaže a dojmy z nich, 

 kam sme sa posunuli v projekte Zelená škola, 

 aktivity školského parlamentu, 

 ďalšie „múzovanie“ na lavici aj pod lavicou, 

 aký bol turnaj Ceybl v Handlovej, 

 všetko, čo čas prinesie.
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Vyšlo v januári 2023 v elektronickej verzii a v tlačenej podobe v náklade 15 kusov. 

 


